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Voorwoord 
 
Het is weer zover, de vogelgriep slaat toe. Eerst op 18 
november in Putten en nu op 8 december in Blija. We 
hadden net weer wat mogelijkheden gekregen om met onze kippen naar 
de shows te gaan en nu is het weer afgelopen. We kunnen er zeker van 
zijn dat dit scenario zich elk jaar zal herhalen zolang we niet enten tegen 
vogelgriep. In Frankrijk enten ze en daar is het aantal uitbraken van 
vogelgriep met 96% verminderd. Vanwege handelsbelemmeringen is 
Nederland hier nog niet toe overgegaan. De pluimveehobbyhouderij lijdt 
hier onder, maar dat telt economisch niet mee. Volgens mij een punt waar 
de KLN veel meer bovenop moet zitten. 
 
Gelukkig hebben wij eind oktober een prachtige Friesland Show kunnen 
houden. Er was veel media aandacht en daardoor ook veel bezoek. De 
sporthal in Holwerd was schitterend aangekleed en de sfeer was met het 
geluid van de hennen en hanen direct veel  levendiger dan de voorgaande 
jaren. Ook was de kwaliteit van het pluimvee heel goed, gezien het aantal 
punten wat de dieren hebben gescoord. Jan Weistra heeft de top haan of 
kip van elke inzender heel mooi op de foto gezet als blijvende 
herinnering, wat eerder al met de konijnen en de cavia ’s was gedaan. De 
Noordshow op 16 t/m 18 januari zal het jammer genoeg weer zonder 
pluimvee moeten doen. 
 
Op 18 november hebben wij een extra ledenvergadering gehouden om de 
begrotingsvoorstellen van de KLN te bespreken. Het aantal leden neemt 
af en daardoor staat de begroting onder druk en moeten er maatregelen 
genomen worden. Maar de maatregelen die genomen worden, worden niet 
goed met de leden gedeeld en de besluiten niet op een democratische 
wijze genomen. De leden van onze vereniging waren duidelijk. Het 
beluitvormingssysteem moet anders. De contributieverhoging wordt niet 
geaccepteerd zolang er geen duidelijk inzicht is in de financiën. 
Kleindiermagazine zou niet verplicht afgenomen moeten worden door de 
leden. De KLN prijzen worden gewaardeerd en die wil men juist 
afschaffen. Daar zijn we tegen. Verder moet de KLN zich toeleggen op 
het faciliteren van de verenigingen en niet zelf met de ledenwerving 
beginnen. KLN regio Noord heeft in haar vergadering van 25 november 
hetzelfde signaal afgegeven naar het hoofbestuur, net als de andere regio’s. 
Het hoofdbestuur heeft daarom besloten om de ledenvergadering van 12 
december niet door te laten gaan en samen met de regiobesturen in 
februari met nieuwe voorstellen te komen, die wel gedragen worden door 
de leden. Met de kennis van het oude jaar, nu weer vooruitkijken naar het 
nieuwe jaar. 



 
 
vervolg voorwoord 
 
 
De Sint is naar huis gegaan, want na 5 december is zijn werk van de baan. 
Met Oud en Nieuw weer volop vuurwerk aan de lucht. 
Voor de één met plezier en de ander een grote zucht.. 
Dierenwelzijn telt dan even niet. 
Het verdwijnt nog sneller dan Zwarte Piet. 
Maar het nieuwe jaar biedt nieuwe kansen. 
We moeten leren van de Fransen. 
Met een enting tegen vogelgriep, 
Is iedereen blij en is er geen gepiep. 
 
Alvast warme en verlichte kersdagen, een schitterende jaarwisseling en 
een gelukkig en gezond nieuw jaar toegewenst. 
 
Namens het bestuur,  
Albert van der Ploeg, voorzitter. 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
         
 
  

 
 
All you need is love   
              



 
 
 
 

 
Vrienden van de Frieslandshow/ 
PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
Broeksterwâld:  

 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets & Co 
 Sikke Damstra 
 Johannes Scherjon 

 
Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 
 Welkoop  

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Readtsjerk  
 It Deel 

 
 

 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren?  
U kunt ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
 
 



Beste PKV-ers 
 
In november 2024 schafte ik sierduiven 
aan. Onze aluminium volière was 
intussen geschonken aan PKV Frisia. 
We hadden daardoor weer wat meer 
tuin tot onze beschikking. We hebben 
dat ingezaaid met insecten aantrekkende 
planten- en bloemenmengsels. Dat heeft 
tot gevolg gehad dat wij de gehele zomer tot in herfst duizenden 
insecten van allerlei soort om ons heen hebben. Nooit hebben wij 
bijvoorbeeld de Kolibrievlinder in de tuin gehad. Nu wel en elk jaar 
is de bijzondere vlinder er weer. Puur genieten dus. 
 
De kleine kolonie duiven bestaat uit twee koppels Oudduitse 
meeuwen (inmiddels bij collegakweker gehuisvest hier in de buurt) 
en twee koppels Italiaanse meeuwen. Waarom deze twee rassen 
vraag je je misschien af. Als fotograaf van duiven en talloze andere 
huisdieren op shows kom ik in aanraking met heel veel rassen. Uit 
die kennismakingen met de dieren en ook met de fokkers komen 
dan leuke dingen tot stand. Ik koos deze twee rassen uit met de 
bedoeling om eens te kijken welke van die twee rassen het beste bij 
mij zou passen. Ook wilde ik het broedproces van de beide rassen 
eens mee maken. Na een acclimatisatie van enkele maanden stelde 
ik de koppels samen. Ze werden afzonderlijk gehuisvest is ruime 
binnenvolières. Dat heeft zo zijn voordelen, maar ook nadelen. 

Geen enkele methode is ideaal 
want dan hadden we allemaal 
dezelfde. Ik had die 
binnenvolières nog aanwezig 
omdat ik daar de 
Grasparkieten in hield. Ook 
om te kweken. Ik hou niet zo 
erg van kooikweek maar soms 
kan het niet anders. Ik vind 
het prettig dat de dieren 
ruimte hebben om te vliegen 
en natuurlijk gedrag kunnen 
vertonen. Voordeel van deze 



opzet is ook dat er geen doffers vreemd kunnen gaan en er vinden 
geen heftige knokpartijen plaats. Geen bebloede koppen dus.. 
 
De fok ging overigens prima. Het 
koppelen was een fluitje van een 
cent. Alle vier gingen enthousiast 
van start. Een A-kwaliteit 
zadenmengsel als kortbekkenvoer. 
Alle koppels voorzien van een 
broedschaal, tabaksstelen en wat kort 
stro. Ze nestelen er graag mee. De 
eieren kwamen vlot en alle koppels 
broeden met prima zorg. Wat mij 
opviel was dat de Oudduitse meeuwen agressief waren als ik 
nestcontrole deed. Logisch. De Italiaanse meeuwtjes daarentegen 
lieten alles toe. Niks geen agressie. Dat vond ik wel opvallend. De 
Italianen waren ook minder schuw. De jongen zijn geringd en 
waren op de normale leeftijd vliegvlug. Ze aten vrij snel met de 
ouders mee omdat ze in de binnenvolière kunnen zien waar de 
ouders eten. Nadat ze een paar dagen uit de nestschotel waren, aten 
ze al mee. De ouders waren intussen met een nieuw nest gestart. 
 
Half april ben ik gestopt met de kweek. De jongen waren 
zelfstandig. De doffers en duivinnen gescheiden. Ik laat de jongen 
bij de moeders en de doffers breng ik over naar een grote 
buitenvoliere. Uiteindelijk heb ik het besluit genomen om verder te 

gaan met de Italiaanse meeuw en een 
nieuwe plek te zoeken voor de 
Oudduitse meeuwen. Wel, dat was geen 
probleem. De Oudduitse meeuw is geen 
wijd verbreid ras. Ik heb er voor kunnen 
zorgen dat ze op een goede plek terecht 
zijn gekomen. Bij fokkers die zich 
bewust zijn van het instant houden van 
dit mooie meeuwenras. De beide 
koppels en jongen hebben weer een 
prima onderdak gekregen. Eén koppel 
blijft in de buurt, het andere koppel is op 
reis gegaan naar Hoogeveen. 



Zoals gezegd, ik stop half april met de kweek. Ja, dat is vroeg, ben 
ik met je eens. Maar alles heeft z’n reden. Rond de datum van 1 mei 
vertrekken wij voor een langer verblijf naar het buitenland. En 
ondanks dat wij tijdmiljonairs zijn hebben we het over onze 
vakantie. Nee, niet Spanje of nog erger, maar Zweden. Daar 
vertoeven we een groot deel van de zomer. Zweden kent 
schitterende zomers, ongekende rust en nog ontzettend veel ruimte 
waar geen mensen zijn of komen. Als je dat zoekt moet je het 
noorden ingaan en niet het zuiden. Lapland en nog hoger zijn onze 
favoriete regio’s. Staan zo nu en dan eens op een camping maar 
zoeken ook vaak een rustige plek aan een riviertje of meer. Heerlijk 
vrij staan dus. De Zweden houden daar ook heel erg van en dus 
doen we dan mee. Na terugkomst thuis, alles weer wat in het gareel 
en als het moment daar is starten we nog een rondje op met de 
duiven. Dan hebben we het ongeveer over mid juli / begin augustus. 
Wij kunnen tijdens de periode van afwezigheid rekenen op een 
prima en ervaren verzorger. 
 
Dit najaar gaan we nog een paar 
koppels Italiaanse meeuwen 
aanschaffen. De blauwe kleurslag.  
Tenminste ik hoop we dat we daar 
aan kunnen komen. Blauw is een 
prima steunkleur voor de 
Roodzilvers, dus vandaar. Maar 
Geelzilver is dat ook.  
Dus wanneer die kleurslag zich mocht aandienen dan heb ik die 
liever. Dan heb je wat minder last van aanslag in de vleugelbanden 
van de Roodzilvers. 
 
Het komende TT seizoen wil ik dus graag meedoen met de 
inzending van de Italiaanse meeuw. De ijskleurige en roodzilvers 
hoop ik dan te kunnen showen. Eigen kweek dus en geen veren van 
anderen. Ik wil nog wel iets opmerken en dat is het volgende. Bij 
aanschaf van dieren lijkt het mij logisch dat de verkopende partij 
iets meegeeft over de afstamming. Niet mondeling maar 
schriftelijk. Nou dat is nog een heel gedoe omdat los te krijgen. 
Best wel jammer. Want als je de afstamming weet dan zou je je 
kunnen wagen aan een voorspelling of op voorhand rekening 



houden met de samenstelling bij de 
fok. Hoe werkt dat binnen de fok van 
de konijnen en kippen binnen PKV? 
Ben je een fokker die alles bij houdt 
over je dieren? Gedrag? Afwijkingen 
in kleur en tekeningen? Waar hou je 
dat bij? In een boekje of schrift? Of 
heb je op je pc een software 
programma geïnstalleerd waar je alle 
benodigde fokinformatie invoert? 
Waarin je koppels duiven vastlegt 
met de daaruit voortkomende 
jongen? Je konijnenfok bijhoudt? Uit 
welk toom je kippen komen? De 
kleuren? De missers? De inentingen? Of zit alles in het geheugen 
bovenin? Verankerd tussen de oren? En daar blijft het na jaren fok 
ook nog steeds? U bent een wonder…. Maar ik geloof er niet in. Ik 
noteer mijn info over de fok op fokkerskaarten. Die heb ik 
aanwezig bij de duiven. Op die kaartjes noteer ik alles wat ik van 
belang vindt om te noteren. Na afloop van het seizoen open ik mijn 
kweekadministratie op de pc en werk ik de hele boel bij. Dan heb ik 
alles vastgelegd en het volgende seizoen maak ik daar gebruik van 
als ik nieuwe koppels ga samenstellen. Na jaaaaren kan ik nog 
steeds zien welke afstamming er is bij alle dieren. Wanneer ik 
dieren verkoop of weggeef dan maak ik een print op papier van de 
afstamming of ik verstuur het in overleg met de koper digitaal. Hij 
of zij mag kiezen. Helemaal top is dat je hetzelfde programma 
gebruikt en dat die compatible zijn in het exporteren en importeren 
van digidata. 
 
In de 80-er jaren heb ik mij enige tijd beziggehouden met het 
programmeren van software. O.a. met software welke je gebruikt 
voor een dieren kweekadministratie. In die tijd leerde ik veel maar 
het bleek voor mij niet een blijvertje. Veel stil zitten voor een 
beeldscherm waarvan de kwaliteit ook nog eens discutabel was en 
ik veel moeite moest doen om de kilo’s de baas te blijven binnen de 
broeksriem. Wij hadden toen in klein comité, drie man sterk, een 
datasheet gemaakt hoe zo’n programma er uit zou moeten zien. Wat 
moet het kunnen, gebruiksvriendelijkheid hoge prioriteit, snelheid 



en voor welk computerplatvorm wil je het maken. Maak je het 
standalone of wil je iets online. Het werd een standalone 
programma en moest geschikt zijn voor een diversiteit aan 
diersoorten. In die tijd dachten wij nog in standalone. Dus we 
gingen aan de slag. We hebben dat drie jaar lang vol kunnen 
houden. Soms meerdere avonden in de week. Testen testen testen. 
Schrijven schrijven schrijven. En direct programmeren. 
Pokkenwerk was het. Tot je er helemaal flauw van was.  
Maar uiteindelijk stond er dan toch een, voor die tijd, mooi en 
bruikbaar programma op de rit. Twee man zijn er toen uitgestapt 
waaronder mijn persoon. Eentje is er mee doorgegaan en die is er 
nog steeds. De naam van het programma werd ZooEasy. 
(www.zooeasy.nl) Je kon het kopen en op je pc installeren. En dan 
maar oefenen en data invoeren. En soms in de stress omdat er iets 
toch niet helemaal goed ging. Dat werd dan gemeld bij de helpdesk 
en die ging er mee aan de slag. En zo werkt dat nog steeds. Loop je 
tegen problemen aan dan is er een helpdesk die contact met je 
opneemt. En deze helpdesk is 
intussen gegroeid naar een aantal 
waar wij in de 80-90-er jaren nog 
geen notie van hadden.  
Ga dus niet zitten morren, vloeken en schelden, nee, denk in 
oplossingen en niet in problemen. (dat is sowieso nooit goed…) Als 
wij in de jaren van de eerste ontwikkelingen van dit programma in 
problemen hadden gedacht waren we allang gillend gek geworden. 
Vandaag de dag staat er een stevig team met kennis van zaken. 
 
Ik maak nu geen deel meer uit van de doorontwikkeling van het 
programma. Nog lange tijd hield ik mij alleen bezig met het testen 
van nieuwe releases. Er zijn er heel veel exemplaren van verkocht. 
Over de gehele wereld.  
Het programma is inmiddels in meerdere talen (7) beschikbaar. 

 
Standalone is het er niet meer vandaag de dag. (ja er zijn nog enkele 
gebruikers die geen abonnement willen nemen). Het is vandaag de 
dag onmogelijk om een standalone versie in de lucht te houden. 
Daarom is er enkele jaren geleden een overstap gedaan van 
standalone naar de onlineversie. Dat viel niet bij iedereen in goede 
aarde, onbegrijpelijk voor mij, maar als softwarebedrijf kun je niet 

http://www.zooeasy.nl/


anders als je wilt blijven voortbestaan. Om de dood eenvoudige 
reden dat je de ondersteuning wilt blijven doen voor je gebruikers 
en dat die gebruikers (je betaalt er tenslotte voor) altijd de  
nieuwste versie van een programma gebruiken.  

Maar als je 10-duizend gebruikers hebt kun je niet elk jaar 10-
duizend cd’s branden en versturen. Op wiens kosten zou dat dan 
moeten? Precies… op kosten van het bedrijf, want ik wil gratis 
altijd de nieuwste versie. Ja, ok, maar zo werkt het niet. Bij 
aanschaf van een nieuwe auto krijg je de opvolger ook niet gratis… 
Dus om in die lancune te voorzien moet je op een gegeven moment 
kiezen voor de onlineversie. Je kunt iedereen blijven ondersteunen 
en eens per jaar krijg je (gratis) de nieuwste versie. Hoef je niks 
voor te doen. Want de update vindt niet aan jou kant plaats maar 
aan de kant van de leverancier. Ook hoef je je geen zorgen meer te 
maken over een back-up van je gegevens in je kweekadministratie. 
Dat doet de leverancier voor jou. Hoef je niet extra voor te betalen, 
zit in je abonnement. Dus wanneer je pc thuis afbrand of nog erger 
dan heb je naast de foto’s ook nog je kweekadministratie van je 
dieren. Best wel handig dus.. Bij het voeren van de fokadministratie 
kun je ook foto’s uploaden 
welke je kan koppelen aan 
de data van het dier. Zo heb 
je na jaren toch nog een 
beeld van de juiste dieren en 
passen naadloos in het 
overzicht van de 
afstamming. 



Toch zijn er nog steeds mensen die het lastig vinden om hun 
administratie te voeren in een programma. Maar dat houdt niet 
automatisch in dat het programma niet deugd. Je kunt jezelf ook 
afvragen of je iets niet goed doet, of dat je iets onvolledig 
doorgrond. Even contacten met de helpdesk en je wordt geholpen. 
Dat is altijd nog vriendelijker dan direct te gaan schelden en 
veroordelen. En dat heb ik meegemaakt tijdens vergaderingen 
waarin werd gesproken over het opzetten van een fokadministratie. 
Het is niet normaal wat je dan over je heen krijgt. En je kunt de 
oplossingen nog zo goed naar voren brengen maar het programma 
deugd niet en ik nog minder. Daar komt het eigenlijk op neer. 
Gelukkig krijg je met dit soort discussies wat eelt op je ziel. Ik 
gebruik het programma naar volle tevredenheid, al jaaaaren. En 
duizenden met mij. Ook ik loop soms nog tegen  zaken aan welke 
ik even meld bij de ontwikkelaars in Zuidlaren. Soms betreft het 
een relatief eenvoudige bug, een programmeerfoutje. Je wordt op 
de hoogte gebracht door een berichtje dat het is opgelost. Het werkt 
bijna net zo als bij de app’s op je smartphone. 
 

Voor heel veel 
rassen bestaat de 
verplichting om 
een 
fokadministratie 
te voeren. Dat 
heeft er voor 

gezorgd dat tientallen verenigingen zich hebben aangemeld om te 
voldoen aan deze verplichting. Op de website van ZooEasy kun je 
eens rondstruinen en eens kijken bij de optie Klanten.  
Dan is duidelijk dat dit programma in een behoefte voorziet. Want 
ver over de landsgrenzen wordt er gebruik gemaakt van ZooEasy. 
In mijn contacten met het bedrijf is bekend geworden dat er een 
vernieuwde module op de planning staat voor de vogels en waarin 
je je duiven beter kwijt kan. 
Neem vooral eens een kijkje of je diersoort ook op de website staat. 
Is dat niet het geval? Neem even contact op met het bedrijf. Meestal 
kun je je diersoort, als deze niet genoemd wordt, administreren in 
de module van een andere overeenkomstige diersoort. 
 



Ik vraag me af hoelang het nog gaat duren voordat wij ook de 
verplichting krijgen opgelegd om een fokadministratie bij te 
houden. Op een aantoonbare wijze. Een boekje, een schrift een 
softwareprogramma op de pc. Aan kunnen tonen wanneer je een 
dier hebt aangeschaft, van wie, en hoe je dat dier hebt opgenomen 
in je fokadministratie. Ik hoor sommigen al zeggen “ nou dan stop 
ik ermee”. Je kunt er ook over gaan nadenken om dan nu alvast te 
beginnen. Dan ben je het “probleem” een slag voor. En wat is er nu 
fijner om problemen voor te zijn. Ik wens jullie veel sterkte en 
vooral wijsheid.. 
      Jan Weistra 
 
Jeugdshow Laren 2024 
 
Helaas kent onze vereniging nog maar 
weinig jeugdleden. Maar deze show is 
echt een aanrader voor jeugdleden, 
ook al is het ver rijden het is het 
dubbel en dwars waard! Elk jaar 
hebben ze een ander thema, dit jaar 
was dat: De olympische spelen.  



Toen Femke (mijn dochtertje, cavia 
jeugdlid) dat hoorde is ze gelijk gaan 
fantaseren wat bij het thema paste en 
hebben we er druk op los geknutseld in de 
zomervakantie. De dieren waren er klaar 
voor, 3 beertjes mochten mee. Het was 
nog even spannend of we wel heen 
konden, want de dag voor vertrek had ik 
een ongeluk gehad. Maar met een lading 
pijnstillers in de aanslag zijn we 
zaterdagochtend vroeg vertrokken naar 
Laren.  
 

Na een rit van 2 uur was er een warm 
welkom en mochten we al onder de 
eiffeltoren  doorlopen en kwamen we in 
een mooi aangekleed tafereel terecht. Toen het inkooien gedaan was en 
we een rondje langs alle ander ingezonden dieren hadden gedaan was het 
tijd voor een mooie opening!  

Het olympische vuur werd 
door een oud 
medaillewinnaar ontstoken. 
En dit was dan ook het 
startsein van de keuring.  Er 
werd veel tijd genomen voor 
vragen en was dus ook heel 
erg leerzaam. Met een leuke 
beoordeling en tips waren we 
zeer tevreden. In de 
resterende tijd hoefde de 
jeugd zich niet te vervelen! 
Er was kleuren, knutselen, 
schminken, een 
ballonnenclown. En ’s 
middags nog een spel voor de 
wat oudere jeugd en een 
schitterend dans optreden.  

 

 



Tot slot nog de prijsuitreiking en eigenlijk was iedereen een winnaar! 
Allemaal gingen ze met in ieder geval een gouden medaille naar huis. 

Dus twijfel je er heen te gaan of jeugdlid te worden? Het is het echt 
dubbel en dwars waard. Gelijk na het einde van de show werd hier al 
gevraagd of ze volgend jaar weer mocht. En dat doen we natuurlijk.  
Dus zien we jullie ook de 3de zaterdag van September?! 
 
    Suzanne Veffer-Vlaming 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   Femke 



Contributie en advertenties Us Hobby 
 

Beste leden/adverteerders van PKV-FRISIA, 

Zoals elk jaar vinden jullie bij het laatste nummer van Us Hobby de nota 
voor de contributie. 

In de algemene ledenvergadering is het voorstel om de contributie te 
verhogen met € 5,00 aangenomen.  

De contributie bedraagt nu € 22,50 per lid. Jeugdleden betalen € 11,25 
Daarnaast is er voor leden die de fokkerskaart bij PKV Frisia hebben een 
bijdrage voor de gehouden Frieslandshow  van € 7,50  Jeugdleden betalen  
€ 3,75  (Als lid met fokkerskaart betaal je dus € 30,00 en als jeugdlid met 
fokkerskaart betaal je € 15,00) 

Voor de adverteerders in het clubblad Us Hobby zit hierbij ook hun nota. 
Bij dezen wil ik namens het bestuur ook alle adverteerders hartelijk 
bedanken voor hun advertentie.  Dankzij jullie is het mogelijk om zo'n 
leuk clubblad te hebben. 

Mochten er mensen zijn die ook een advertentie willen of iemand weten 
die graag een advertentie wil hebben in ons clubblad of in de catalogus 
neem dan even contact op met iemand van het bestuur.      Adverteerders 
zijn nodig om alles financieel rond te krijgen.  

Dringend verzoek om de nota te betalen binnen 4 weken.  

 

Sikke Damstra.                                                                                                                                          
Penningmeester PKV Frisia-Dokkum                                                                                                                               

 

 
 
 
 
 
 
 
 



De 62ste Frieslandshow in 2024  
 
Van 31 oktober t/m 2 
november hebben we weer kunnen genieten 
van de Frieslandshow in de MFA De Ynset 
in Holwerd. Naar onze begrippen vrij laat in 
het seizoen maar dit kwam door de koppeling 
met de herfstvakanties in regio Noord. De 
show was er niet minder om.  Mooie dieren 
van goede kwaliteit, veel bezoekers, fijne 
onderlinge contacten en een heel goede sfeer 
tijdens de showdagen. En natuurlijk waren 
we met elkaar heel blij dat de hoenders er 
weer bij  waren en geshowd mochten 
worden.  Mochten, want we weten dat dit in 
november door een  nieuwe vogelgriep-

uitbraak weer verboden is en begin december zelfs heel dicht bij in Blija. 
En zeg nou zelf|: het hanengekraai en gekakel op een show mag niet 
ontbreken anders is een show niet compleet. We hopen dat het straks 
gauw weer mogelijk wordt voor de hoenderfokkers om te mogen showen. 
In de tussentijd houdt vol en laten we met elkaar al die mooie rassen in 
standhouden.  

 
 
 
 
 
 

De voorpret begon met de opbouw. Al eerder zelfs. Met een ploegje 
mensen op dinsdagochtend de kooien en materialen laden bij Daan. 
Wytze Postma was er weer met de aanhangwagen en de ploeg opladers 
zorgde voor licht werk met voldoende handen. Tijdens dit klusje even wat 
bijpraten en na de gedane (oplaad) arbeid koffie drinken bij Margriet. 
Daan en Margriet dank voor jullie gastvrijheid en Wytze voor het vervoer 
van het materiaal naar Holwerd. 
 
De opbouw op woensdag ging prima. In het MFA ligt een nagelnieuwe 
vloer dus moesten de looppaden worden afgedekt. Dit werd gedaan door 
de mensen van MFA. Arie had de voorbereiding weer zorgvuldig gedaan 
en de plattegrond van de opstelling van de kooien, knuffelhoek, ruimte 
voor de eindkeuring etc. was duidelijk. Hierdoor ging de opbouw, met 
ook nu voldoende handen, heel vlot. Het resultaat is te zien op de foto’s  



 

Een dikke pluim voor de mensen van de opbouw en aankleding van de 
hal. Súper mooi en geslaagd. In de paden tussen de kooien donkere 
beschermende vloerbedekking die heel mooi contrasteerde met de 
kooirokken. De bloemstukken en versiering maakten het tot een prachtig 
geheel. Een bijna complete show met hoenders, konijnen, cavia’s en 
sierduiven. Alleen geen watervogels.  
 
Totaal 380 dieren in vele rassen en kleuren en van goede kwaliteit. De 
keuring op donderdag ochtend verliep vlot zodat de keurmeesters in de 
middag al vrij vroeg klaar waren waarna de eind-keuring van de konijnen 
plaats vond. Ook dit ging vlot waarbij aangetekend dat de HEP keuring  
niet geheel gebeurde zoals onze tentoonstellingssecretaris het wenste en 



bedoeld had. De voorzitter van de HEP maakte een andere keuze dan 
bedoeld. Voor de volgende Frieslandshow in aandachtspunt. 
 
De hoenders, dwerghoenders en sera,a’s  werden gekeurd door de 
keurmeesters K. van der Hoek, |B.L. van Wetering en E.W. Zwama. 
De kwaliteit was goed ondanks het niet kunnen showen voorgaande jaren.  
 
Op de 60ste en 61ste Frieslandshow mochten geen hoenders worden 
ingezonden vanwege vogelgriep. Ter ere van onze 60ste verjaardag van de 
Frieslandshow zijn van alle fokkers die dieren hadden ingestuurd het 
beste dier gefotografeerd door ons lid en hobbyfotograaf Jan Weistra.  
Een cadeautje dat de kippenfokkers waren misgelopen. Daarom werd dit 
op onze 62ste show alsnog goedgemaakt en zijn alle mooiste dieren van de 
hoenderfokkers alsnog op de foto gezet. In november zijn deze foto’s aan 
de fokkers uitgereikt. Een mooi aandenken aan onze Frieslandshow. 
 
De keuringsuitslagen en ereprijzen zijn opgenomen in de catalogus die 
tijdens de Frieslandshow is uitgereikt. Met uitzondering van de Cavia’s. 
De cavia’s werden zaterdag ingebracht en gekeurd en toen was de 
catalogus al klaar. Daarom verderop in deze Hobby  nog even de 
uitslagen van de Cavia’s: 
 

Op de vrijdagochtend 
heeft onze dieren 
fotograaf Jan Weistra de 
hoenders en 
dwerghoenders 
gefotografeerd met wat 
hulp van Germ Durk.  
Prachtig om te zien hoe 
de hoenders dieren zich in 
showpositie oprichten. 
Sommige dieren stonden 
meteen stil en heel mooi 
voor de fotograaf en bij 
anderen moesten we 
geduld hebben tot alle 
onrust was weggeëbd…. 

De succesvolle Tombola van Fedde Jacobs. 
Hier met hulp van Metsje van der Meer 



 
Fraaiste grote hoender van de show  
(fokker R. Kieviet) 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
   
      Een keurmeester wordt geïnterviewd                                             
      door een journaliste van Omrop Fryslân 



 
 
Fraaiste dwerghoender van de show  
(fokker J. Heddema) 
 
 
 
 

Vrijdag om twaalf waren de catalogussen gedrukt door Allprint. Toch wel 
mooi dat je bij bezoek aan een show een catalogus krijgt. Hiermee kun je 
tussen de kooien even “studeren” waar de mooiste dieren zitten en wie de 
prijswinnaars en inzenders zijn.   Er is min of meer een trend aan de gang 
om ééndagskeuringen te houden. Voordeel hiervan is dat je dieren minder 
belast worden maar nadeel is dat er geen sprake meer is van een show 
maar van een keurdag.  Immers tijdens bezoek is de keuring nog aan de 
gang, geen keurkaarten boven de kooien en de aankleding van de ruimte 



is ook niet te vergelijken met die van een meerdaagse show. In Holwerd 
hebben we een prachtige show gezien waar we meerdere dagen van 
hebben kunnen genieten. PKV Frisia houdt het daarom bij een “echte 
show” van meerdere dagen zoals we deze nu hebben georganiseerd.   
En het waren weer gezellige dagen. Op de keurdag tussen de middag met 
elkaar aan de traditionele snert met vooraf een drankje.  Dit doen we al 
jaren zo en is in mijn beleving heel waardevol voor de onderlinge 
contacten. 
 

 
 
Fraaiste Serama van de show  
(fokker J.Venema) 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Fries hoen op Frieslandshow. 
 

 
Fraaiste konijn van de show:  NHD midden blauw marter 1F 97 pnt  
4JO-552            fokker/eigenaar Combinaievan der Meer, Damwâld 
 
 



 
 
 

 
Fraaiste sierduif van de show.  Oosterse roller veelkleurig   
Doffer oud 96 pnt. Eigenaar/fokker: Thijs van der Veen 



Het zijn mooie showdagen 
geweest en die gingen snel 
voorbij. 
Dan is het zaterdag en 
worden in de ochtend de 
cavia’s gekeurd.   
Hiervoor wél een eendaags 
keuring. De knuffels die de 
caviakooien een paar dagen 
bevolkten maken plaats voor de cavia’s. 

  Cavia keuring 
Op de zaterdagochtend de inbreng van de 
cavia’s die vervolgens werden gekeurd. De 
keuring werd uitgevoerd door keurmeester 
cavia’s mevrouw A. Bennink-Schilder. 

 
 
 



 
 
  

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zaterdagmiddag. Mooi druk in de hal met de prijsuitreiking van de 
mooiste dieren en het draaiend rad   Dat het druk is op zaterdag en ook op 
eerdere dagen blijkt ook uit de tombola die door Fedde Jacobs wordt 
bemand.  Fedde was uitverkocht en dat is mooi. Winnaars in de tombola 
blij en ook Frisia want de verkoop/verloting levert voor de show ook weer 
wat op.  Fedde bedankt voor jou inzet! 

Het was een gezellige zit aan het slot van de 62ste Frieslandshow. Arie 
nodigde het publiek uit om nummers te kopen voor het draaiend rad en dit 



slaagde heel goed. Met vooraf een uitleg over hoe het allemaal werkte 
met de meerdere rondes draai rondes, waar naar mijn indruk niemand iets 
van begreep, ging het los. Met bijstand van heel jonge raddraaiertjes was 
het een mooi en gezellig vertoon aan het slot van de Frieslandshow. 

 

 



 

In al deze drukte werden ook de prijzen uitgereikt van de mooiste dieren. 
Voorzitter Albert feliciteerde en overhandigde de prijzen die werden 
aangereikt door tentoonstellingssecretaris Arie. De winnaars staan bij 
naam genoemd n de catalogus.. De beelden hier in Us Hobby.  

 

 

 



 

 

 



 

 Voorzitter Albert van der Ploeg en Anne Poelstra, 
 eigenaar/fokker van de fraaiste Cavia van de Frieslandshow 



 

 

 

 

 



 

 

Na het opruimen met elkaar nog even napraten met een patatje en wat te 
drinken. Het slot van de 62ste Frieslandshow. 

Dank aan allen die deze mooie 62ste Frieslandshow hebben helpen een 
succes te maken, medewerkers, inzenders sponsoren, schenkers van giften 
en prijzen!  Volgend jaar in 2025 hopen we met elkaar de 63ste 
Frieslandshow te kunnen organiseren met alle diergroepen. 

     Germ Durk 



Entingen: 
We beginnen met de vraag of er nog leden zijn, die 
konijnen willen laten enten met het oog op met 
name de Noordshow. Het gaat dan om dieren, die bij 
de laatste enting te jong waren. Uiteraard kan er ook 
een andere reden zijn om nog dieren te laten enten.  

Opgaven hiervoor moeten gedaan worden uiterlijk 26 december om nog 
tijdig actie te kunnen ondernemen. (06-23539953 of 
tentoonstelling@pkvfrisia.nl). 

Het entingschema konijnen voor 2025 ziet er zo uit: 

1. Week 33/34 11 t/m 23 augustus doel Jongdierendag en verdere 
 showseizoen. 

2. Week 40: dinsdag 30 september of woensdag 1 oktober  

Enting 1 is een langs kom enting. Enting 2 is aanbreng momenten;  

Het entingschema voor de kippen ziet er zo uit: 

Wanneer er in maart weer geshowd mag worden bieden we met het oog 
op de mannelijke dierenshow een SPRAYENTING aan op zaterdag 22 
februari 2025. Wanneer de ophokplicht/afschermplicht op 20 februari nog 
steeds van kracht is, gaat de enting niet door. 

Opmerking: Alle kippen op het erf moeten dan geënt worden, niet alleen 
de hanen, die voor de show bestemd zijn. 

Bovenstaande opmerking geldt ook voor de hoofdenting in augustus, die 
bestaat uit een waterenting en een sprayenting. Voor de opbouw van de 
afweer is een waterenting van belang. 

2 augustus 2025 waterenting 

16 augustus 2025 sprayenting. 

In de Hobby’s 1 en 2 van 2025 zullen we nader terugkomen op de 
entingen. 

 

       

mailto:tentoonstelling@pkvfrisia.nl


Vogelgriep – afschermplicht              
voor hobbyhouders van AI-gevoelige dieren. 

Na de uitbraak in Putten ging hoenderwereld Nederland weer op slot. 
Einde van het showen van de kippen. Maar met de uitbraak in Blija raakt 
het ons nog meer, want daarmee komt een groot gedeelte van ons 
werkgebied in een 3/10 kilometerzone te liggen. Voor ALLE gevogelte 
(veerdragers) dus ook duiven gelden nu beperkingen. Niet vervoeren, 
duiven niet laten vliegen. Zeker 30 dagen zijn we zoet met deze situatie. 
Voor combinatiehouders, veren en haren geldt ook, dat met de haren niet 
gereisd mag worden. Thuiskeuringen voor hoenderhouders zijn ook niet 
toegestaan. Bezoek in de hokken? Nou even niet! Dieren het gebied in- 
dan wel uitbrengen….. nee verspreidingsgevaar. 

De voorbode van Blija hebben we op Omrop Fryslân kunnen zien met de 
reportage over vogelgriep op de Fûgelpits. Kleinschalig in termen van de 
overheid. Dat leidde niet tot maatregelen, maar enkele dagen later was het 
dus raak in Blija, daar overigens niet voor de eerste keer. We zitten 30 
dagen volledig op slot tenminste als het bij dit geval blijft! Het zal 
duidelijk zijn, dat de kansen op een snelle opheffing van de beperkende 
maatregelen met elk nieuwe geval tot niets zullen slinken. 

We hebben, wat was die sfeervol!, een prachtige Frieslandshow kunnen 
neerzetten. De hoop op een fraai tentoonstellingsseizoen bloeide op. Dan 
valt het aanmeldingsformulier voor de Noordshow op de deurmat. Er 
worden geen hoenders gevraagd! Begrijpelijk als je de voorwaarden van 
het showen met hoenderachtigen bekijkt. De Frieslandshow kende 23 
inzenders met kippen. Het maximum per show is/was 30. Met zo’n gering 
aantal kun je op de Noordshow niet uit de voeten. Dan volgen 
alarmerende berichten uit Kleve en Putten, dan is er nog enige verwarring 
ophokken/afschermen en toch nog verzamelen? Nee terug naar de stand 
van voor 1 september j.l. want vanaf die dag mocht het weer voor het 
overgrote deel van Nederland, zij het onder verscherpte regelgeving. 

 

 

 

 



 

Thuiskeuringen: 
Hiervoor zijn een aantal regels, waar we in het voorjaar van 2024 al 
kennis mee gemaakt hebben. Keuring van dieren op een erf waar de 
dieren gehuisvest zijn. Aanbrengen van dieren, anders dan van een 
combinatie, waar toch al dagelijks verzorgingsverkeer is, is NIET 
toegestaan. Het zal duidelijk zijn, dat er een aantal hygiëne 
maatregelen zijn voor meerdere thuiskeuringen op 1 dag. 

Opzet was om in december een start te maken met de thuiskeuringen, 
maar dat maakt de huidige situatie onmogelijk. We focussen dus nu op 
januari 2025, mits de beperkingen via de 10-kilometerzone ons 
werkgebied niet langer in de greep houden. 

kippenhouders kunnen zich aanmelden voor een thuiskeuring onder de 
volgende voorwaarden: 

1. vergoeding € 2,00 per te beoordelen dier. 

2. de te beoordelen dieren zitten opgekooid. (Frisia stelt kooien 
beschikbaar. 

3. de ruimte waar de keuring plaats vindt, is voldoende afgeschermd 
tegen weer en wind en beschikt over voldoende licht. 

4. de te keuren dieren zijn geënt tegen vogelpest. 

Opgave bij: Arie Hagedoorn, 06-23539953, tentoonstelling@pkvfrisia.nl 

Benodigde gegevens: 

• Diergroep: hoenders – dwerghoenders 
• Ras 
• Aantal dieren + aantal benodigde kooien 
• Voorkeursdag 

N.B. de eerste thuiskeuring zou in de 2e week van januari 2025 plaats 
kunnen vinden als onze regio weer vrijgegeven is. 
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Informatie en aanmelding als vrijwilliger kunt u doen op de site 
van de Noordshow:  www.noordshow.nl 

Formulier sturen naar hltimmer@home.nl of pr@noordshow.nl  
of bel 06-53371688 voor meer info 

 

 

http://www.noordshow.nl/


 

Graag schrijven wij u in als lid of donateur van 
P.K.V. Frisia Dokkum e.o.  

U kunt lid of donateur van onze vereniging worden door dit formulier in te 
vullen en te sturen naar onze secretaris: Germ Durk de Vries, Pantsjewier 41, 
9073 HM Marrum. 

Afgeven bij één van de andere bestuursleden kan natuurlijk ook. 
 
   Ja, ik word lid van P.K.V. Frisia Dokkum e.o 

Ik betaal jaarlijks € 22,50 lidmaatschap en ontvang  
het clubblad Us Hobby 4 keer per jaar 
 
Naam:              ………………………………………………. 

Adres:               ……………………………………………… 

Postcode:         ………………………………………………  

Woonplaats:    ………………………………………………. 

Geb.datum:     ………………………………………………. 

email adres:     ………………………………………………. 

telefoonnummer:  ……………………………………………       

Ik fok zelf   wel / geen  dieren 
Indien wel  Diergroep / ras / kleur: ……………………… 
                    
                 
Datum en Uw handtekening:     …………………………………………. 
         
Als u geen lid wilt worden maar Frisia en haar activiteiten wel wilt 
steunen kunt u donateur worden van onze club: 

    Nee, ik word geen lid maar wil Frisia ondersteunen met een 
jaarlijkse bijdrage van €  …………. 

 Ik maak dit bedrag jaarlijks over op Iban nr. NL 28 Rabo 0190 4582 75             
(NB bij een jaarlijkse bijdrage van € 22,50 ontvangt u ons clubblad Us Hobby) 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

It bestjoer fan P.K.V.Frisia Dokkum e.o. 
winsket elkenien hiel noflike  

Krystdagen en in sûn en 
lokkich Nijjier 2025 
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